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KONUŞMASI 

Saygıdeğer Misafirlerimiz, 
Sayın Rektör, 
Aziz Hocalarım ve Meslekdaşlarım, 
Sevgili Öğrenciler, 

Atatürk 5 Kasım 1925'de Fakültemizi açarken söylediği nutku
nu şu sözlerle bitirmişti: 

«Cumhuriyetin müeyyidesi olacak bu büyük müessesenin küşa-
dmda hissettiğim saadeti hiçbir teşebbüste duymadım; ve bunu iz
har ve ifade etmekle memnunum.» 

Hiçbir söz, Fakültemizin varlık nedenini ve görevini bundan 
daha iyi ifade edemez. 

Fakültemize Cumhuriyetin ve dolayısiyle Türk hukuk devrimi
nin müeyyidesi olmak görevini veren Atatürk'ü ve müessesenin bu
günkü bilim düzeyine gelmesinde emeği geçen, fakat artık aramız
da bulunmayan Hocalarımızı anmak ve düşünmek üzere sizleri 
saygı duruşuna davet ediyorum. 

öğretmenleri, öğrencileri ve mezunları ile bir bütün teşkil eden 
Fakültemizin 47 nci kuruluş yıldönümünü kutlarken ve aynı za
manda 1972 - 73 öğretim yılını açarken, Sizlere önce Fakültemiz ile 
ilgili bazı bilgiler vermek ve içinde bulunduğumuz durumun kısa 
bir muhasebesini yapmak istiyorum : 

Fakültemizde hâlen 33 profesör ve 20 doçent olmak üzere 52 
öğretim üyesi vardır. Bunlardan 8'i kendi alanları ile ilgili araş
tırma ve çalışmalarda bulunmak veya ders vermek maksadiyle yurt 
dışındadır. 



14 Prof. Dr. İlhan AKİPEK 

52 öğretim üyesine mukabil 29 asistanımız vardır. Bunlardan 
6'sı bilgi ve görgülerini artırmak üzere yabancı memleketlere gön
derilmiş bulunmaktadırlar. 

Öğretim üyesi sayısı ile asistan adedi arasındaki nisbetsizlik 
açıktır. Asistanlar olmaksızın bir üniversite ve dolayısiyle fakülte 
düşünülemez. Bu itibarla, yurdun hızla artan öğretim üyesi ihtiya* 
cini karşılıyacak olan asistan kadrolarının süratle ideal miktara 
çıkarılmasını istemek hakkımızdır. 

Öğretim üyesi ve asistan adedimiz arttıkça, sayıları (207 si ya
bancı uyruklu olmak üzere) 3750 civarında bulunan öğrencilerimiz
le daha yakından ilgilenmemiz mümkün olacaktır. 

Öğretimin yüzlerce öğrencisi bulunan sınıflar yerine, küçük sı
nıflarda daha iyi yapılabileceğine inanıyoruz. Bu sebeplerder ki Fa
kültemiz birinci sınıfı iki şubeye bölünmüştür ve diğer sınıflarda 
da öğretim üyesi adedi ve dershane durumu müsait olduğu ölçüde 
öğrenciler iki gruba ayrılarak öğrenim görmektedirler. 

Fakültemiz kurulduğu tarihten 1972 yaz dönemi sonuna kadar 
13.492 mezun vermiştir. Bu rakkam öğretim yılları adedine bölün
düğü zaman, yılda vasati 300 kadar mezun verdiğimiz anlaşılır. 

Fakültemizin mezunları ile en iyi ilişkiler içinde olmak kara
rındayız. Bu konuda Ankara Hukuk Fakültesi Mezunları derneği
nin bize yardımcı olacağına inanıyoruz. 

Öğrenci arkadaşlarım, 

Şimdi bilhassa aranızdan bazılarına hitap etmek istiyorum. Fa
kültemizde 1971-72 öğretim yılında yaz döneminde başarı nisbet-
leri şöyledir. 

Sınıflar: 

I — A 435 öğrenciden yalnız 48'i geçmiştir. 
I — B 465 » » 54'ü » 

II 836 » » 87'si » 
III 932 » » 113'ü 
IV 1039 » » 1 6 5 mezun vermiştir. 

Gördüğünüz gibi, yaz döneminde başarı nisbeti çok düşüktür. 
Bu başarısızlığınızın başlıca sebebi, derslere devamsızlığmızdır. De
vam eden öğrenciler oranı, kayıtlı öğrencilere nisbetle % 15-20'yi 
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geçmemektedir. Eğer öğretmensiz, sadece kitaplardan okuyarak öğ
renmek mümkün olsaydı, o zaman okullara lüzum kalmazdı. Anka
ra Hukuk Fakültesinde her bir öğrenci, devlete yılda takriben 2100 
liraya malolmaktadır. Bir yıl bile sınıfta kalmanız, dışarıda oku
mak için sıra bekleyen lise mezunlarına haksızlık yapmanız demek
tir. Sosyal adalete aykırıdır. Öğrenme görevininizi biran evvel vak
tinde yerine getirmek zorundasınız, Öğrenciliği meslek edinenler 
hakkında gerekli tedbirleri alacağız. 

Saygıdeğer misafirlerimiz, 

Değerli meslekdaşlarım, 

Dışarıda kalan, yani üniversiteye veya bir yüksek okula gire-
miyen öğrencilerden bahsedince, yüksek öğretim politikamıza kı
saca temasda zaruret hissediyorum: 

Yeni yüksek okullar, akademiler ve fakülteler açarken, gün
lük tedbirler yerine, insan gücü araştırmalarına uygun tedbirler se
çilmelidir. Hangi sektörlerde elemana ihtiyaç varsa, bu ihtiyacı 
karşılayacak bir yüksek öğretim politikası uygulanmalıdır. Bu se
bepledir ki hukuk sektöründe, fazla öğrenci almağa yönelen tedbir
lere şahsen karşıyız. Şayet yeni hukuk fakülteleri açılacaksa, bun
lar daha fazla hukukçu yetiştirmek için değil, fakat mevcut iki Fa
kültemizin ağır öğretim yükünü hafifletmek, ve böylece daha iyi bir 
hukuk öğretimi sağlamak için olmalıdır. Kitle halinde öğretimin 
ve eğitimin yapıldığı fakültelerde teorik bilgiler verilebilmekte, fa
kat öğrenciler çoğu zaman pratik bilgilerden yoksun olarak mezun 
olmaktadırlar. Bu sebeple, fakültelerimizin maalesef tam vereme
diği pratik bilgiler konusunda, Adliyemize ve Barolarımıza hâkim
lik ve avukatlık stajlarının ciddiyetle yapılmasını temin görevi düş
mektedir. Her iki stajın da sonunda yapılacak ciddî sınavlarla, mes
leğe sadece ehil olanların girmesine ihtimam gösterilmelidir. 

Lisans seviyesinde karşılaştığımız problemler, lisans-üstü öğ
retimde mevcut olmadığından, doktora öğrencilerimizi en titiz şe
kilde yetiştirmek olanağına sahip bulunuyoruz. Halen 54 doktora 
öğrencimiz vardır. Fakültemizden, şimdiye kadar 66 kişi hukuk bi
limi alanında büyük katkı getiren değerli tezler hazırlıyarak hukuk 
doktoru payesini almışlardır. 

Bu arada akademik ve üniversiteler unvanların ve payelerin ka
nunla tevcihi usulünün hiç de memleket yararına olmadığını belirt
mek isterim. 
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Bilimsel araştırma ve çalışmalarımızda bize laboratuvar vazife
sini gören hukuk ihtisas kütüphanemizde 85.356 cilt kitap vardır. 
Kütüphanemiz, pek çok Avrupa memleketinde eşine ender rastla
nır bir mükemmelliktedir. 

Fakültemizin bilimsel araştırma ve yayınlan bir çığ gibi art
maktadır. Şimdiye kadar 311 kitap yayın alanma çıkarmış bulunu
yoruz. 1972 yılında bastırılan yayınlarımızın adedi 17'dir. Hâlen 
matbaada basılmakta olan 4 kitabımız daha vardır. 

Fakültemizin mensupları görevlerini yerine getirmiş olmanın 
huzuru içindedir. 

Ankara Hukuk Fakültesi, Atatürk'ün kendisine verdiği Cumhu
riyetin müeyidesi olmak görevini, Anayasa çerçevesi içinde insan 
hak ve hürriyetlerinin ve hukuk devletinin savunucusu hukukçular 
yetiştirmek suretiyle yerine getirmeye devam edecektir. 

Bütün öğrencilerimize yeni öğretim yılında başarılar dilerim. 


